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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Beslutning for Punkt 1: Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendes.

Punkt 2: Godkendelse af referat fra maj 2024

Beslutning for Punkt 2: Godkendelse af referat fra maj
2024

Referat godkendes.

Punkt 3: Nyt fra studienævnsformanden (16.05 - 16.15)

Beslutning for Punkt 3: Nyt fra studienævnsformanden
(16.05 - 16.15)

• Der arbejdes fortsat på den Nationale Kliniske Kompetenceprofil – der har til
hensigt at danne en fælles ramme for cand.med uddannelserne i DK.
Studielederne på tværs af medicinuddannelserne i Danmark har nu udarbejdet en
version, som er blevet forelagt SST. Kompetenceprofilen skulle gerne understøtte,
at der er sammenhæng mellem hvad alle nyuddannede læger kan og hvad de får
af arbejdsopgaver, når de starter i KBU.
• På det årlige statusmøde efterlyste de studerende flere stikkontakter.
Bygningsservice har oplyst, at de i 2023 gennemgik alle undervisningslokaler og
auditorier på IBM og fik dem opgraderet til maksimal kapacitet. De studerende ser
dog stadig muligheder for opgradering, og vil udarbejde en oversigt over ønsker.

Punkt 4: Orientering: Dispensationssager siden sidst
(16.15-16.20)

Beslutning for Punkt 4: Orientering: Dispensationssager
siden sidst (16.15-16.20)

Ingen kommentarer.

Punkt 5: Beslutning: Behandling af dispensationssager
(16.20- 16.50)

3 sager til behandling
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Beslutning for Punkt 5: Beslutning: Behandling af
dispensationssager (16.20- 16.50)

Sag 1

Delvist medhold til udsættelse af maksimal studietid med tre semestre.

Studienævnet lagde vægt på lægeerklæring, men vil også gerne se en forbedring, og
giver derfor 1 semester udsættelse af maksimal studietid (til og med sommer 2025) og
lægger op til at den studerende søger ny dispensation herefter.

Sag 2

Afslag på ekstra tid til 24 timers prøve på Folkesundhed pga. diabetes.

Studienævnet lagde vægt på, at der under en 24 timers eksamen vil være mulighed for
løbende at tjekke blodsukker.

Sag 3

Dispensation til ekstra tid ifm. 24 timers eksamen på Folkesundhed.

Studienævnet lagde vægt på lægeerklæringen, der dokumenterer kronisk sygdom med
brug for øget restitutionstid. Studienævnet tildeler tre timer ekstra til eksamen.

Punkt 6: Orientering: Opfølgning på statusmødet den 17.
juni (16.50- 17.05)

Det årlige statusmøde blev afholdt den 17. juni fra 12-14.
Studieleder, Janne Lebeck, giver Studienævnet en kort gennemgang af fokuspunkter, og
hvad gruppen drøftede for 2024/25.

Beslutning for Punkt 6: Orientering: Opfølgning på
statusmødet den 17. juni (16.50- 17.05)

Studieleder, Janne Lebeck orienterede om det årlige statusmøde, der blev afholdt den
17. juni. Mødet er bygget op omkring fire delpolitikker. Inden for hver delpolitik tog
gruppen udgangspunkt i flere fokusområder.

Studieleder gav en kort opsamling, hvor studienævnet havde få kommentarer.
Studienævnet vil blive præsenteret for handleplanen for 2024/25 efter sommerferien.

1. Den gode studiestart

Fokuspunkt: Det store optag på bacheloruddannelsen og konsekvenserne heraf

Optaget på BA er steget fra 463-475 i perioden før 2019 til 550 i 2023.

Det øgede optag giver til tider pladsproblemer i undervisningslokalerne, hvor bl.a.
pladsen i Store Anatomisk Auditorie er presset de første semestre. Gruppen drøftede
muligheder for at udvide fra 9-10 hold, for at sikre den bedst mulige undervisning.
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Fokuspunkt: UVM: psykisk miljø

Gruppen drøftede muligheden for at afhjælpe ensomhed blandt de studerende ved at
fremme gruppearbejde i løbet af undervisningen. Tiltaget hænger også sammen med at
man skal vænne sig til at indgå i teams og mere samarbejde.

2. Fagligt stærke og sammenhængende uddannelser

Fokuspunkt: Faldende studieintensitet

Der er en tendens til et fald i studieintensiteten på både BA og KA. Dette kan ikke
forklares ved en faldende studieprogression. Faldet skyldes et lavere antal timer anført
under tid brugt på forberedelse.

Den faldende intensitet gav ikke anledning til handlinger.

3. Motiverende studie- og læringsmiljø

Fokuspunkt: Feedback

Der ønskes en undersøgelse af, hvad de studerende forstår ved feedback. De
studerende italesatte manglende sammenhæng mellem komptencebøger og feedback,
der ikke fungerer efter intentionen. På dette studienævnsmøde italesatte de studerende
også, om kompetencebøgerne kan revideres, så der lægges mere vægt på ”Hvad gjorde
du særlig godt ifm. den kliniske undersøgelse – præciseringer”. De vurderede hertil, at
det derved vil gøre det nemmere for nye læger at udfylde kompetencebøgerne. De
studerende vurderede, at der mangler en oplæring af dem, der skal give feedback.

Kristina Bacher Svendsen oplyste hertil, at kompetencebøgerne er opbygget skematisk
og på samme overordnede måde til de forskellige klinikophold, så formatet kan
genkendes. Udgangspunktet er sammenligneligt med hvad der bruges, når man tager sin
KBU, og skal derfor sikre en bedre overgang, hvor de kandidatstuderende allerede er
oplært i hvordan man evalueres. Hun tilkendegav, at der er et stort ønske om at have
den elektronisk.

Fokuspunkt: psykisk miljø ifm. klinikophold

Der var under det årlige statusmøde enighed om at rette opmærksomhed mod UMVs
data ifm. mobning, chikane og diskrimination. Gruppen vurderede, at det vil være svært
at vide, hvor diskriminationen finder sted (UPL, læge, patient eller andre).

4. Stærke kandidater med relevante kompetencer

Fokuspunkt: Klinikfaglige reflektionsrum

Pilotprojektet for Klinikfaglige refleksionsrum blev evalueret primo juni 2024, hvor yngre
læger påtager sig rollen som sparringspartner for studerende. Initiativet blev godt
evalueret, og der er en forhåbning om at kunne udbrede det til flere afdelinger.
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Janne Lebeck oplyste, at gruppen også kort drøftede kønsfordelingen på
medicinuddannelsen, og muligheden for at optage flere via kvote to.

Punkt 7: Godkendelse: Datoer for SNmøde E24 (17.05 -
17.15)

27. august
24. september
22. oktober
19. november
17. december
14. januar 2025 (ligger tidligere end normalt pga konstituering)

Møder ligger tirsdage fra 16-19.

Beslutning for Punkt 7: Godkendelse: Datoer for SNmøde
E24 (17.05 - 17.15)

Datoer for E24 godkendes

27. august

24. september

22. oktober

19. november

17. december

14. januar 2025 (ligger tidligere end normalt pga konstituering)

Møder ligger tirsdage fra 16-19.

Punkt 8: Eventuelt

Beslutning for Punkt 8: Eventuelt

Intet til eventuelt.
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